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PROTOKOŁ Nr XXXV/2013  

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie  

odbytej w dniu 27 marca 2013r. 

 

Pkt 1. 

Pan Przewodniczący otworzył trzydzieste piąte  w bieżącej kadencji obrady sesji Rady 

Miejskiej.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział 

bierze 15 radnych. 

Przywitał wszystkich przybyłych na obrady, a między innymi młodzież ze szkół 

gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych naszej gminy oraz druhów ze straży pożarnej               

w Krasnej. 

 

Pkt 2. 

Na wniosek wypracowany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu wczorajszym 

wprowadził w punkt 8 podpunkt h) projekt uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę 

Stąporków zadania ograniczonego zarządzania przystankami komunikacyjnymi 

zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych oraz drogi krajowej w granicach 

administracyjnych Gminy Stąporków.  

Radni w glosowaniu jawnym przy obecności 15 radnych jednogłośnie opowiedzieli się 

za wprowadzeniem projektu w/w uchwały jako podpunkt „h”. 

Radny Naorecki zgłosił wniosek, aby w porządku obrad zamienić punkt 7 z punktem 

13, tj. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania rodziny w Gminie 

Stąporków na lata 2012 – 2014. znajdujące się w punkcie 7  przenieść do punktu 13, 

natomiast sprawy różne znajdujące się w punkcie 13 przenieść do punktu 7. 

Wniosek umotywował tym, że radni na dzisiejszej sesji zobligowani są podjąć uchwałę 

w sprawie wyodrębnienia w 2014 roku funduszu sołeckiego, bądź nie wyodrębnienia.  

Z uwagi na to, że na dzisiejszej sesji są sołtysi, należałoby temat ten poddać konsultacji 

z nimi. 

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się 

pozytywnie przyjęli wniosek. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek po poprawkach. 
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1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV  Sesji  

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej 

6. Zapytania i interpelacje radnych 

7. Sprawy różne. 

8.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków na lata 2013-2018, 

b)  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2013r. 

c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2014r. 

d) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego, 

e) zmiany Uchwały Nr XVIII/185/2012 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 marca 

2012r. w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Stąporków na lata 2012 – 2016” 

f) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Stąporków, których 

właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków, 

g) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2013 roku. 

h)przejęcia przez Gminę Stąporków zadania ograniczonego zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych oraz drogi krajowej 

w granicach administracyjnych Gminy Stąporków.  

9.   Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

10. Odczytanie protokołu z objazdu dróg na terenie miasta i gminy Stąporków przez 

Komisję Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

11. Odczytanie protokołu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie z 

przeprowadzonej kontroli w Miejsko-Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Stąporkowie. 
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12. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania rodziny w Gminie 

Stąporków na lata 2012 – 2014. 

          13. Zamknięcie obrad sesji     

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 

  

Pkt 3. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli Protokoł z XXXIV sesji Rady 

Miejskiej. 

Pkt 4. 

W imieniu Przewodniczącego RM informację o działalności międzysesyjnej odczytał 

Pan Wiceprzewodniczący. ( w załączeniu) 

  

Pkt 5. 

Pani Burmistrz  odczytała informację o działalności międzysesyjnej. ( w załączeniu) 

 

Pkt 6. 

W punkcie tym głos zabierali: 

Pan Komendant Komisariatu Policji w Stąporkowie – podziękował strażakom z 

Krasnej oraz mieszkańcom sołectwa Draczów za pomoc w odnalezieniu 60-letniej 

mieszkanki Duraczowa, która zaginęła w dniu 8 marca. Dzięki zaangażowaniu ich 

mieszkanka została odnaleziona i uratowano jej życie. 

Następnie złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan – w związku z pismami, 

które wpłynęły zarówno do Rady jak i do Pani Burmistrz tj. pismem z MONAR-u w 

Stąporkowie i Szpitala Dziecięcego w Czarnieckiej Górze poprosił Panią Burmistrz, 

aby wyraziła swoje stanowisko w sprawie umorzenia im długów. 

Zobowiązanie  Monaru wynosi 11 tys. 462,64. Świętokrzyskie Centrum Rehabilitacji 

w Czarnieckiej Górze prosi o umorzenie podatku na 2013r.  w wys.  52.164 zł. 

Radny Edward  Mazur – zwrócił się z pytaniami:  

1. Powiedział, że na sesji dwie do tyłu pytał ile  rodzin w gminie Stąporków oczekuje 

na mieszkania socjalne, a ile na mieszkania komunalne. Dostał odpowiedź, że na 
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mieszkania socjalne oczekuje 20 rodzin, na mieszkania komunalne oczekuje 30 rodzin. 

W 2010 roku została powołana Komisja Mieszkaniowa Zarządzeniem Pani Burmistrz. 

Chciałbym zapytać kiedy ostatni raz ta komisja zebrała się – jest to komisja 

czteroosobowa. Czy ta komisja opiniuje jeżeli są mieszkania  opuszczone przez kogoś 

i do których nikt nie ma prawa pierwokupu. Z uwagi na to, że  w naszej gminie czeka 

30 rodzin na mieszkania, a są to rodziny z mieszkań przeludnionych, czy nie można by 

przydzielać  tych mieszkań tym rodzinom. 

U nas  jest ogłaszany przetarg i wykupuje je kto da więcej. 

2. W gminach ościennych pracownicy urzędu corocznie otrzymują premię. Premia jest 

to wyróżnienie za dobrą pracę. Pani Burmistrz kilkakrotnie mówiła, że ma 

wspaniałych pracowników, że dzięki nim ta gmina kwitnie. Dlatego pyta ilu 

pracowników dostało od 2009 roku premię. Są również pracownicy którzy mało 

zarabiają, zarabiają minimalną płacę ok. 1.600 zł. brutto – kiedy ci pracownicy dostaną 

podwyżki. Wypadało by aby tym którzy będą odchodzić na emerytury też dać 

podwyżkę, żeby mieli lepszą emeryturę. 

Radny Robert Dziubiński – zadał pytanie Pani Burmistrz jakie jest jej stanowisko 

dotyczące zbiorników w naszej gminie. Dnia 14 marca odbyło się spotkanie Zarządu 

Miejskiego Wędkarzy w Starostwie Powiatowym. Obecny był na spotkaniu Pan 

Starosta i jego pracownicy. Jak się okazało, to nie ma żadnego wykupionego operatu 

wodnego naszych zbiorników. Jak się okazało nasza gmina w   lutym 2012 roku 

zrezygnowała z jednego operatu wodnego wykupionego, który był do 2018 roku na 

Janowie. Poinformowano nas, że wszystkie gminy ościenne mają już operaty 

wykupione. Dlatego pyta Panią Burmistrz czy będzie wykupywała operaty wodno-

prawne, czy nie. 

Radny Krzysztof Chrzan – w uzupełnieniu dodał, że były dwa operaty wodno-prawne 

w Janowie i Krasnej. W Krasnej pozostał, natomiast były zastrzeżenia do Janowa, 

ponieważ z operatu wynikało, że należy wiele wykonać na stawidłach i na moście. 

Radny Robert Dziubiński powiedział, że pytanie zadał Pani Burmistrz i oczekuje 

odpowiedzi. 

Radny Zbigniew Wiśniewski – z realizacją „ustawy śmieciowej” w dalszym ciągu 

stoimy w miejscu. Mamy marzec, zarządcy mają oddać deklaracje. Nadal nie wiemy 
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co ludziom mówić – na czym będzie polegała segregacja, jaki stopień segregacji, 

kiedy ulegnie zmianie cena z 4 zł. na 8 zł. bo wiadomo że wszyscy zadeklarują 4 zł. 

jako śmieci segregowane. Wszędzie ustalone są już poziomy segregacji natomiast 

koniec marca, a nie wiem na co my czekamy.  

Pkt 7. – sprawy różne. 

Pan Przewodniczący poprosił, aby w pierwszej kolejności sołtysi wypowiedzieli się 

odnośnie wyodrębnienia funduszu sołeckiego na 2014r. 

Pani Joanna Wojna – sołtys z Huciska dwa pytania: 

1. Czy Rada Miejska podejmie decyzję o zmianie Uchwały nr XXII/200/2012             

w sprawie ustalenia zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

świadczone przez M-G OPS. Zmiana dotyczy kombatantów i stawek jakie 

muszą płacić za 1 godzinę pracy opiekunki. Są to ludzie po 90 roku życia 

dlatego sprawa jest bardzo pilna i moralnie uzasadniona dot. 13 osób. 

2. W jakiej pozycji w budżecie gminy na 2013r. jest zapisana kwota ponad                   

2 mln.zł. na dofinansowanie dróg powiatowych i konkretnie którą drogę 

wytypowano do przebudowy. 

3. Fundusz sołecki w Hucisku został wykorzystany w całości. Między innymi 

zakupione zostały urządzenia do świetlicy i teraz musi przeprowadzić remont 

świetlicy przed ich zainstalowaniem. Prawdopodobnie te pieniądze skieruje                 

w tym kierunku, ponadto zorganizuje festyn kulturalny. Pieniądze z funduszu są 

na wsi bardzo potrzebne. 

Pan Przewodniczący odpowiedział na pytanie dot. zmiany uchwały XXII/200/2012 

– sprawą Rada zajmie się na najbliższej wspólnej Komisji. 

Pani Burmistrz odpowiedziała na drugie pytanie dot. pieniędzy na drogi powiatowe 

– z sołtysami spotykałam się wielokrotnie i to nie kto inny jak oni mówili                       

o potrzebie remontu dróg powiatowych. Wiemy, że powinniśmy naprawić drogę na 

Krasnej, Draczów, Bień, Kozia Wola, Niekłań, Odrowąż i to będzie koszt co 

najmniej 2 mln. zł. Skoro radni z sołectw wnioskowali, żeby remontować te drogi, 

to nie będzie problemem, że gmina wyda te pieniądze. W budżecie zabezpieczone 

jest 700 tys. na drogi powiatowe i nie ma co zabezpieczać więcej dlatego, że 

powiat nie chce nam dróg robić. Przedstawiciel Starostwa Pan Sekretarz 
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powiedział, że odpowiedź będzie w czerwcu, bo wtedy mają dostać odpowiedź co 

do „Schetyny”. Dlatego prosi wszystkich niech odwiedzają Zarząd Powiatu                   

i proszą aby Starosta wraz z zarządem przyjął łaskawie pieniądze od gminy 

Stąporków i zrobił swoje drogi na naszym terenie. Jeżeli Starosta nie odpowie                

w czerwcu czy będzie robił drogi ( liczymy, że zrobi w tym roku przynajmniej te 

dwie drogi), to te pieniądze przeznaczymy na drogi gminne. Większość z dróg 

powiatowych winna być zamknięta : ul. Górnicza w Stąporkowie, Krasna, Kozia 

Wola, Odrowąż ul. Kielecka. Dlatego Pani Burmistrz powiedziała, że wywiesi               

w najbliższym czasie przy wjeździe na te drogi bilbordy, żeby każdy wiedział, że 

wjeżdżając na nią ryzykuje i że właścicielem jest Zarząd Dróg Powiatowych. 

Pani Elżbieta Kołodziej - Sołtys wsi Odrowąż – 

1. Poprosiła o analizę usług opiekuńczych dla wszystkich od 90 roku życia nie 

tylko kombatantów, jak prosiła Pani sołtys z Huciska. 

2. Jest za funduszem sołeckim. 

Pan Jan Telecki – sołtys z Niekłania Małego – Jest za funduszem sołeckim ponieważ 

każde sołectwo ma jakąś wizję rozwoju. Fundusz sołecki jest do dyspozycji i można     

w każdym sołectwie coś za niego zrobić. 

Pan Tadeusz Dobrowolski – sołtys Lelitkowa – za pieniądze z funduszu sołeckiego 

zrobił odcinek drogi i udrożnił rowy. Jest niezbędny przeważnie w tych wioskach, 

gdzie ludzie są w podeszłym wieku i nie mogą pracować w czynie społecznym. 

 

Pan Przewodniczący powiedział, że reasumując wszyscy sołtysi są za wyodrębnieniem 

funduszu sołeckiego. 

 

Radny Edward Mazur – odniósł się do wypowiedzi Pani Burmistrz na temat 

wywieszania bilbordów przy drogach powiatowych. 

Któryś raz powtarza i powraca do ulicy Fabrycznej w Hucisku, gdzie można było 

pozyskać 50% środków ok. 700 tys. zł. Grupa radnych była „za”, ale większa grupa 

radnych była „przeciw”. Atakujemy radnych powiatowych, a my na swoim podwórku 

nie umiemy sobie zrobić porządku. 



 7 

Jeśli chodzi o fundusz sołecki – szkoda, że w ubiegłym roku gdy go zabierali nie pytali 

się sołtysów czy zabrać ten fundusz, czy nie. Grupa radnych była przeciwna, ale 

większa grupa za zabraniem. Dziękuje im, że w tym roku mają wolę go przywrócić.          

Z urzędu wojewódzkiego są zwroty wydatkowanych środków z funduszu sołeckiego. 

Powinniśmy jak najwięcej pozyskiwać środków z zewnątrz. Marszałek teraz podzielił 

na wiele gmin pieniądze na wodociągi. Gmina Stąporków pisała? – podejrzewam, że 

nie. 18 milionów rozdane innym gminom, u nas nic, a ile wiosek nie ma wody ?. 

Radna Mirosława Krzystek -  nie zgadza się z przedmówcą, że w ubiegłym roku nie 

był konsultowany fundusz sołecki z sołtysami, bo mieli oni przynieść na piśmie 

odpowiedź, czy go wyodrębniać, czy nie. Większość sołtysów napisało, jedni że chcą 

inni że nie chcą. Na wczorajszej komisji radni opowiadali się, że może byśmy fundusz 

sołecki przeznaczyli na utwardzenie dróg gminnych. Ponieważ jest w Komisji 

finansów i jeździ po tych drogach i drogi gminne są w fatalnym stanie. Fundusz 

sołecki w ubiegłym roku został wykorzystany w 50%. Dlatego apeluje, żeby                     

w przyszłym roku fundusz przeznaczyć na drogi. W roku bieżącym fundusz 

przekazany został na szkoły i było to dobre posunięcie. Pieniądze w sołectwach będą 

rozdrobnione i nic za nie praktycznie nie będzie można zrobić. Sama gdy była 

sołtysem zakupiła ławostoły dla mieszkańców, przyszli wandale i je podpalili. Gdy 

zgłosiła na policję, na nią spadły szykany. Dlatego uważa, że nie warto  dla ludzi coś 

robić. Prosi radnych o przemyślenie tematu. 

Pani Żaneta Chromik – sołtys z Nadziejowa. 

Odnośnie funduszu sołeckiego – popiera jego wyodrębnienie dlatego, że sołtysi mają 

wpływ na co go przeznaczy. Nie każda wieś chce go przeznaczyć na drogi. Każda 

wioska ma inne potrzeby i wie jak zarządzać funduszem. Radni są wybrani po to, aby 

pomagać sołtysom, a sołtysi aby pomagać swoim mieszkańcom. 

Pani Janina Wojna – sołtys z Huciska – Pani Radna Krzystek powiedziała, że nie 

warto coś robić dla społeczeństwa więc nie rozumie po co w ogóle jest radną. 

Powiedzenie czegoś takiego przy gronie młodzieży, bo coś się spaliło? – zawsze się 

ktoś znajdzie, który coś zniszczy. Mówienie, że nie warto coś robić dla ludzi? – 

wypowiedź chyba nie przemyślana. 



 8 

Dlatego ma pretensje do radnych, że sołtysi winni być na Komisji, na Komisji winni 

przedstawić raport na które konkretnie szkoły fundusz sołecki poszedł. 

Pan Przewodniczący odpowiedział Pani sołtys, że wraz z Wiceprzewodniczącym 

zdecydowali, że dzisiaj będzie na temat funduszu sołeckiego dyskusja. Dlatego punkt 

„Sprawy różne” został przeniesiony przed rozpatrzenie projektów uchwał. Była 

obawa, że na Komisję nie przyjdzie tylu sołtysów co dziś. Dziś wszyscy słyszymy, że 

sołtysi chcą wyodrębnienia funduszu sołeckiego. 

Jeśli chodzi o fundusz sołecki na bieżący rok, osobiście był za jego zabraniem i w tej 

sprawie rozmawiał z wieloma radnymi. Cel jaki mu przyświecał, to przeznaczyć te 

pieniądze na szkoły w naszej gminie. Dzieci ze wszystkich sołectw chodzą do tych 

szkół. Nie było mowy o tym, że zabieramy fundusz sołecki, tylko że wstrzymujemy na 

rok. 

Pani Burmistrz odczytała na co zostaną wydatkowane pieniądze z funduszu sołeckiego 

w 2013r. 

Na remonty szkół do których chodzą dzieci ze wszystkich sołectw wydamy co 

najmniej 720 tys.zł. 

- modernizacja sal lekcyjnych, wymiana stolarki okiennej w PSP Nr 1 w Stąporkowie 

etap I – 250 tys. 

- modernizacja instalacji odgromowej i elektrycznej w ZSP w Niekłaniu 15 tys.zł. 

- modernizacja łazienek w PSP Nr 2 w Stąporkowie – 80 tys.zł. 

- termomodernizacja w ZSP w Niekłaniu – 375 tys.zł. 

Jest to kwota prawie dwa razy większa niż fundusz sołecki. 

Wiele zadań będzie realizowanych w sołectwach bez funduszu sołeckiego. 

Jeżeli w budżecie zabezpieczonych jest 40 tys.zł. na dobudowę budynku przy Straży 

Pożarnej w Niekłaniu Małym to ma znaczyć, że mam wstrzymać się z budową                               

i czekać na fundusz sołecki na 2014r. i czekać na zwrot kasy -  tak? Kolejna sprawa to 

dach na remizie OSP w Krasnej też  kilkadziesiąt tysięcy. Czy mam wyciągnąć                      

z budżetu i też czekać na 2014r. na fundusz sołecki ? 

Pani Burmistrz przypomniała, że na spotkaniu z sołtysami sołtysi mówili, że lepiej 

fundusz przeznaczyć na kilka konkretnych rzeczy. Jeżeli mamy na przyszły rok 500 

tys. funduszu sołeckiego, to warto się zastanowić czy nie utwardzić 4 dróg gminnych            
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i przygotować pod asfalt. Mamy takie drogi w Niekłaniu, w Czarnieckiej Górze, Stary 

Grzybów, Wielka Wieś, Luta III, Włochów. 

Czy nie lepiej aby zrobić kawałek drogi w Lutej, tam gdzie mieszka Pani sołtys, bo nie 

udało się zrobić ze „Schetyny” czy kupować kolejne grille, kolejne nagłośnienia które 

będą jeździć po weselach i zarabiać na siebie, ławostoły, altankę którą nam zniszczono 

na Draczowie – to pytanie do Państwa. Czy nie lepiej zrobić kilka konkretnych rzeczy 

dla kilku sołectw, a za dwa lata znów kilka konkretnych dla innych sołectw. 

Radna Mirosława Krzystek – odniosła się do wypowiedzi Pani sołtys z Huciska że nie 

chce nic zrobić dla mieszkańców. Tyle ile ja zrobiłam dla Czarnieckiej Góry i dla 

całego społeczeństwa – powiedziała – to Pani jeszcze nie widziała. 

    

Pkt 8.  

 Pan Przewodniczący poinformował, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 

wczorajszym zostały omówione    wszystkie projekty uchwał. 

Każdy radny jest w posiadaniu projektów, dlatego   ich  nie odczytywał.   

 

Punkt 8 „a” 

Projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stąporków 

na lata 2013-2018 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/297/2013 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2013-2018. 

 

Punkt 8 „b” 

Projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2013rok. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/298/2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2013rok. 

 

Punkt 8 „c”  
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Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego                  

w 2014r. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/299/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2014r. 

 

Punkt 8 „d”  

Projekt uchwały w sprawie    wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

użytkowego. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/300/2013 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu 

lokalu użytkowego. 

 

Punkt 8 „e” 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/185/2012 Rady Miejskiej                      

w Stąporkowie z dnia 30 marca 2012r. w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Stąporków na lata 2012 – 2016”. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/301/2013 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII/185/2012 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 marca 2012r. w sprawie uchwalenia „Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Stąporków na lata 2012 – 

2016”. 

 

Punkt 8 „f”   

Projekt uchwały w sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Stąporków, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków oraz warunków 

i zasad korzystania z tych przystanków. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
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W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/302/2013 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Gminy Stąporków, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Stąporków 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

Punkt  8 „g” 

Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Stąporków w 2013 roku. 

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 14 głosami „za” i 1 głosem 

„przeciw” podjęli Uchwałę Nr XXXV/303/2013 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 

Stąporków w 2013 roku. 

 

Punkt 8 „h” 

Projekt uchwały w sprawie przejęcia przez Gminę Stąporków zadania ograniczonego 

zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych 

oraz drogi krajowej w granicach administracyjnych Gminy Stąporków.  

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

W głosowaniu jawnym przy ustawowym składzie 15 radnych 15 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XXXV/304/2013 w sprawie przejęcia przez Gminę Stąporków zadania 

ograniczonego zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu 

dróg powiatowych oraz drogi krajowej w granicach administracyjnych Gminy Stąporków.  

 

Pkt 9. 

Proszę Panią Burmistrz o udzielenie odpowiedzi na  zapytania i interpelacje radnych. 

Panu Wiceprzewodniczemu Krzysztofowi Chrzan: 

- umorzenie dla MONAR-u – kwota zostanie wyliczona i projekt uchwały dotyczący 

ewentualnego umorzenia zostanie przedstawiony Radzie, 

- umorzenie Szpitalowi w Czarnieckiej Górze – ŚC Rehabilitacji zostało wezwane do 

uzupełnienia braków. 
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Radnemu Edwardowi Mazur: 

- mieszkania socjalne i komunalne i kiedy Komisja się zebrała – odpowiedzi udzieli na 

piśmie ponieważ Pani Naczelnik jest poza Urzędem, w Starostwie. 

- premie dla pracowników – zgadza się, że wielokrotnie powtarzała i nadal będzie 

powtarzać, że w Urzędzie pracują kompetentni pracownicy, ale pracownicy są tylko 

ludźmi i mogą popełniać pomyłki, ale nie celowe pomyłki. Kwestię nagradzania                  

i premiowania pracowników prosi o pozostawienie Burmistrzowi, ponieważ to jest               

w jej kompetencji. Zapewne wszyscy słyszeli, że w Urzędzie w Końskich rozdano 500 

tys.zł. na nagrody, premie dla pracowników Urzędu. Gdyby wiedziała, że nie ma 

ważniejszych spraw niż nagrody i premie dla pracowników, to dwa razy taki fundusz 

niż ten który będzie na fundusz socjalny oddałaby na nagrody dla wspaniałych 

pracowników Urzędu Miejskiego w Stąporkowie. Ale wiem, że potrzeby w tej gminie 

mamy ważniejsze i wiem, że pracownicy świetnie pracują, a pomyłki zdarzają się 

każdym i za te pomyłki pracowników i moje przepraszam – powiedziała Pani 

Burmistrz. 

Odpowiedzi na temat „ustawy śmieciowej” udzielił Pan Sekretarz. 

Uchwały w sprawie „ustawy śmieciowej” zostały podjęte w ubiegłym roku. Obecnie 

zbierane są deklaracje i będą zbierane do końca marca. Następnie będą wzywani do 

uzupełnienia ich i wydawane będą decyzje administracyjne. Na bazie tych informacji 

ogłoszony zostanie przetarg na wyłonienie wykonawcy, który będzie odbierał te 

śmieci. Z uwagi na obniżoną stawkę za śmieci segregowane do wysokości 4 zł. 

opracowywane są projekty uchwał w sprawie częstotliwości odbieranych wpłat                   

z comiesięcznych na kwartalne, przejęcia obowiązku wyposażenia mieszkańców przez 

firmę odbierającą w worki, natomiast kosz metalowy pozostanie po stronie 

mieszkańców jak również inne techniczne rzeczy jak zmiana numeru rachunku 

bankowego oraz inkasentów. Przedstawione te projekty zostaną na pewno w miesiącu 

kwietniu. 

Radny Zbigniew Wiśniewski – z wypowiedzi wnioskuje, że będą przygotowane nowe 

projekty uchwał i nowy regulamin. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że nie będą przygotowane niezbędne poprawki do uchwał 

podjętych i radni będą nad nimi dyskutować.  
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Nie chce przygotowywać projektów pojedynczo, ale kompleksowo je zbierze i będą to 

prawdopodobnie trzy projekty uchwał. 

Radny Wiśniewski dodał, że trzeba wziąć pod uwagę zmianę w regulaminie, która 

była zaakceptowana przez radnych na Komisji dotyczącej wielkości pojemników. 

Obawa jest tego rodzaju, że Urząd ogłaszając przetarg nie wie która firma wygra 

przetarg na wywóz nieczystości.   

Przy przyjmowaniu regulaminu było powiedziane, że w najbliższym czasie go 

zmienimy. Chodzi o kwestię wielkości pojemników. W zasobach Spółdzielni 

Mieszkaniowej jest to niemożliwe aby były pojemniki KP5,KP7 czy KP 14. Są to 

pojemniki duże i nie zmieszczą się w altankach, które planuje Spółdzielnia 

Mieszkaniowa wybudować w 8 punktach swoich zasobów. 

Dlatego wnioskuje, żeby dokonać zmian w uchwałach jak również w regulaminie 

wykreślając te duże pojemniki. 

Pan Sekretarz – w odpowiedzi stwierdził, że jeżeli chodzi o zapisy w regulaminie nic 

by nie robił. Wszystkie rzeczy mogą być zawarte w specyfikacji istotnych warunków 

zamówienia i te będzie chciał skonsultować ze wszystkimi zarządcami nieruchomości. 

Natomiast na pewno weźmie pod uwagę to, co radny Wiśniewski powiedział. 

Radny Wiśniewski – zaskoczony jest również wiadomością, że teraz zarządcy muszą 

kupić pojemniki. Do tej pory otrzymywali je od firm odbierających śmieci. Taki 

wymóg winien być zawarty w ofercie przetargowej. 

Pani Burmistrz odpowiedziała na temat zbiorników wodnych. 

Na wstępnie odczytała Decyzję Wojewody Świętokrzyskiego na temat przekazania 

zbiornika wodnego Miła. 

( kopia Decyzji z dnia 29.03.2012r.  w załączeniu do protokołu). 

Pani Burmistrz dodała po raz kolejny, że Skarb Państwa nie przekazał gminie 

zbiornika wodnego pod nazwą „Miła”. 

Następnie Pani Burmistrz odczytała Decyzję Ministra Spraw Wewnętrznych                         

i Administracji  z dnia 6 października 2005r. stwierdzającą nieważność decyzji 

Wojewody Świętokrzyskiego stwierdzającej nabycie przez Gminę Stąporków z mocy 

prawa nieodpłatnie własności nieruchomości pod nazwą „Zalew Janów”. 

( kopia Decyzji Nr 278 w załączeniu do protokołu). 
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Pani Burmistrz przekazała również do protokołu kopię „informacji dot. zbiorników 

wodnych”. ( w załączeniu). 

Gospodarowanie zbiornikami wodnymi nie należy do zadań własnych gminy – 

powiedziała. 

Ma nadzieję, że po odczytaniu tych dokumentów teraz wszyscy wiedzą, że nie 

możemy wydawać środków, bo narazilibyśmy się na dyscyplinę finansową za 

utrzymywaniem zbiornika wodnego w Miłej czy w Janowie. 

Radny Edward Mazur – odnosząc się do wypowiedzi Pani Burmistrz powiedział, że 

odczytane pismo przedstawili na spotkaniu u Pana Starosty w którym uczestniczyły 

dwie pracownice Wydziału Ochrony Środowiska m.in. Pani Agata Bińkowska                     

i stwierdzono, że gmina złożyła źle wniosek. Końskie też miało problem z przejęciem 

Sielpi, a jednak przejęły. Trzeba było wystąpić nie o nieodpłatne przekazanie, ale                

o darowiznę. Pracownice zobowiązały się, że pomogą sporządzić odpowiedni 

wniosek. Jest to tym bardziej możliwe, bo Ośrodek na Miłej jest w stałym zarządzeniu 

przez gminę. 

Radny Robert Dziubiński – spytał, czy tylko to jedno pismo Pani Burmistrz 

wystosowała do Wojewody, czy ktoś się kontaktował jak to trzeba zrobić żeby przejąć, 

czy Pani Burmistrz kontaktowała się z Panem Burmistrzem Końskich w jaki sposób 

przejął Ośrodek w Sielpi, czy Pani Burmistrz się kontaktowała z Wójtem z Bliżyna w 

jaki sposób on przejął zbiornik, pozyskał na niego pieniądze i jeszcze na nim zarabia.  

Inne gminy przejęły zbiorniki, dostały na nie pieniądze i jeszcze na tym zarabiają,                 

a w Stąporkowie się nic znów nie da. Pani Burmistrz wysłała pismo do Wojewody, 

otrzymała odpowiedź, że się nie da i zakończyła sprawę – tego nie rozumiem – 

powiedział. 

Poprosił Pana Przewodniczącego, aby udzielił głosu Panu Przewodniczącemu Koła 

Wędkarskiego. 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że w tym punkcie tj. „udzielenie odpowiedzi na  

interpelację i zapytania radnych” nie może tego zrobić bo będzie to złamanie statutu. 

Można zostać po sesji i na ten temat podyskutować. 

Pani Burmistrz – Pan Krzemiński Prezes Koła Wędkarskie wie – powiedziała, że nie 

można sprzedać czyjegoś gruntu, a te zbiorniki nie są własnością gminy. Jak ktoś 
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uważnie słuchał co odczytał Burmistrz Stąporkowa, to z tego wyraźnie wynika, że 

utrzymywanie takiego zbiornika nie należy do zadań własnych gminy. Jest to 

odpowiedź z Urzędu Wojewódzkiego. 

Te same pisma dostarczymy do Koła Wędkarskiego i mogę podpowiedzieć tylko, że   

w imieniu Skarbu Państwa działa Starosta Konecki, czy to jest problem aby Starosta 

zrobił to, czego się oczekuje od Burmistrza niezgodnie z przepisami?. 

Pan Przewodniczący powiedział, że na najbliższą Komisję zaprasza Pana Prezesa KW, 

będzie cała Rada i do tematu wróci. 

Radny Robert Dziubiński – prosi ponownie Panią Burmistrz o odpowiedź czy wykupi 

operaty wodno-prawne na te zbiorniki, czy nie. 

Pani Burmistrz – stwierdziła, że już odpowiedziała że Gmina Stąporków gdy wykupi 

operaty wodno – prawne będzie musiała ponosić odpowiedzialność za coś co nie 

należy do zadań własnych gminy. Dlatego powtarza, że nie wykupi. 

 

Pkt 10. 

Pan Przewodniczący poprosił Panią Przewodniczącą Komisji Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego o odczytanie protokołu z objazdu dróg na terenie miasta i gminy 

Stąporków przez Komisję. 

( protokoł w załączeniu) 

Pan Przewodniczący spytał, czy ktoś ma jakieś uwagi bądź pytania do odczytanego 

protokołu. 

Pan Wiceprzewodniczący zgłosił wniosek o drogę, która przebiega przez wieś Luta. 

Projekt tej drogi jest ważny do 2014r. W protokole jest napisane, że będzie ona 

nawieziona kruszywem. Nie widzi sensu takiego działania, ponieważ jest zbyt grząski 

grunt. Trzeba wygospodarować środki na położenie nawierzchni bitumicznej tym 

bardziej, że dowożone są stamtąd dzieci do szkoły podstawowej i gimnazjum. 

Ma też uwagę jeśli chodzi o most na drodze łączącej msc. Bień z Krasną. Nowa 

nawierzchnia drogi została położona w 2010r. Odcinek mostu został zostawiony 

dlatego, że zapadła decyzja, że most musi być wyremontowany. W tej chwili przy 

opadach woda stoi na moście, nie ma na nim nawierzchni czyli nie ma ciągu łączącego 

Bień z Krasną. 
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Radny Tomasz Kurcbart – spytał, czy Komisja była na ul. Polnej i Kościuszki i co               

z tymi drogami. 

Pani Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że objazd był z Panią Elżbietą Nowak, 

ona na tym się zna i jeździli cały dzień. Jeśli potrzebuje jakichś jeszcze wyjaśnień 

należy zgłosić się do Pani Nowak.  

 

 

 

Pkt. 11. 

Pan Przewodniczący poprosił Pana Wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej  o 

zapoznanie nas z protokołem Komisji  z przeprowadzonej kontroli w Miejsko-Gminnym 

Ośrodku Pomocy Społecznej w Stąporkowie. 

(protokoł w załączeniu) 

Pan Przewodniczący spytał, czy ktoś ma jakieś uwagi bądź pytania do odczytanego 

protokołu. 

Radny Zbigniew Wiśniewski spytał, czy Komisja Rewizyjna zapoznała się                           

z Protokołem z przeprowadzonej kontroli w M-G OPS przez Panią Skarbnik i odniosła 

się do jego treści. 

Radny Sławomir Dąbrowski – Wiceprzewodniczący KR odpowiedział, że ich zakres 

kontroli był inny, a dotyczył wydatkowania środków M-G OPS. Niemniej jednak 

Komisja z Protokołem Pani Skarbnik zapoznała się. 

Pan Przewodniczący dodał, że Protokoł Kontroli M-G OPS sporządzony przez Panią 

Skarbnik, jak również Protokoł z audytu w ZGKiM przeprowadzonego przez Panią 

Audytor znajduje się w Biurze Rady Miejskiej i każdy radny może się z nimi 

zapoznać. 

 

Pkt 12. 

Państwo radni otrzymali  Sprawozdanie z realizacji gminnego programu wspierania 

rodziny w Gminie Stąporków na lata 2012 – 2014., które Miejsko-Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej na mocy ustawy jest zobligowany corocznie składać Radzie. 



 17 

Pan Przewodniczący spytał, czy radni mają jakieś uwagi, bądź pytania do 

sprawozdania. 

Pytań do sprawozdania radni nie wnieśli i przyjęli go do wiadomości. 

  

Pkt 13 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Pan Przewodniczący zamknął obrady sesji, 

dziękując wszystkim za udział. Złożył również wszystkim życzenia w związku ze 

zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi. 

 

Protokoł sporządziła:                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

Elżbieta Purska                                                                      Jacek Kołodziej 

            

 

 


